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PROTOKÓŁ  Nr XI/2015 
Sesji Rady Gminy Manowo 

odbytej w dniu 4 grudnia 2015 roku 
 
 
Sesję rozpoczęto o godz. 802, zakończono o godz. 818. Posiedzenie odbyło się w sali posiedzeń UG 

Manowo. 
 

Na stan 15 radnych na Sesji obecnych było 14 radnych wg załączonej listy obecności.  
 
Ponadto w obradach Sesji udział wzięli: 

1. Wójt Gminy                            -     Roman Kłosowski 
2. Sekretarz Gminy  -     Irena Oleksy 

3. Skarbnik Gminy                     -     Bożena Tomaszewska 
4. Protokolant   -     Anna Drabik 
 

 
Ad. 1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności Sesji 
Otwarcia IX Sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Jan Prus i na podstawie listy obecności 
stwierdził prawomocność Sesji zwołanej na wniosek p. Wójta z dnia 27 listopada 2015 roku. Na stan 

15, obecnych było 10 radnych. 
 

Nieobecność: 
- radny Tomasz Padykuła – nb. usprawiedliwiona.  
 

Spóźnienia: 

- radna Grażyna Góral (godz. 8.05), 
- radny Mirosław Pawlak (godz. 8.06), 

- radny Andrzej Sokalski (godz. 8.08), 
- radny Stanisław Turowski (godz. 8.08). 

 

 
Następnie Przewodniczący Rady przystąpił do przyjęcia porządku obrad – do porządku obrad uwag 

nie wniesiono. 
 

 
Porządek obrad 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności Sesji. 

2. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) zmian w budżecie gminy Manowo na 2015 rok, 

b) zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Manowo na lata 2015-2028. 
3. Wolne wnioski i zapytania. 
4. Zakończenie. 

 
 

Ad. 2. Podjęcie uchwał w sprawie: 
 

Wójt: uchwały, które podejmowaliśmy 20 listopada były konsultowane z Regionalną Izbą 

Obrachunkową. Okazało się, że bank zarzucił treść podjętych uchwał. Uchwała o emisji obligacji jest 
poprawna, natomiast w uchwale o zmianach w budżecie bank wymaga rozbicia na kwotę potrzebną na 

spłatę zaległych faktur oraz kwotę przeznaczoną dla MW Trade. W związku z tym nastąpiła również 
zmiana w Wieloletniej Prognozie Finansowej.  
 

Następnie Przewodniczący Rady przystąpił do przyjęcia uchwał w sprawie: 
 

a) zmian w budżecie gminy Manowo na 2015 rok, 
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Bożena Tomaszewska – skarbnik gminy: w stosunku do uchwały z 20 listopada  zmienił się 

załącznik nr 5 (w tej uchwale jest załącznikiem nr 1), o którym p. Wójt mówił. Został 
zmieniony tak, aby spełnić wymagania banku. W poprzedniej uchwale zapisana była cała 

kwota – 6.334.342,00 zł.  Przede wszystkim zmniejszyły się przychody – jest wyszczególniona 
kwota przychodów 4.500.000 zł z tytułu obligacji. Różnica potrzebna do przychodów w 
kredytach - 370.269,00 oraz środki unijne 731.517,00. Po stronie rozchodów jest ta sama 

sytuacja – kwota jest rozbita na krajowe rozliczenia (MW Trade) – 3.035.000,00 zł, kredyty 
krajowe – 687.500 zł oraz spłaty pożyczek z UE – 731.517,00 zł. W związku ze zmianami w 

załączniku nr 5 następuje zmiana w treści uchwały budżetowej – dostosowanie upoważnień i 
limitów. Nie uległ zmianie deficyt – 1.146.000,00 zł. Spłata wcześniej zaciągniętych 
zobowiązań z tytułu emisji papierów wartościowych w pkt. 3 musieliśmy sprowadzić do 

kwoty 4.454.945,15 zł oraz wyprzedzające finansowanie po stronie przychodów i po stronie 
rozchodów. Reszta nie ulega zmianie.  

 

Uchwała otrzymała Nr X/94/2015, podjęta została jednogłośnie.   
Podczas głosowania obecnych było 14 radnych 
 

b) zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Manowo na lata 2015-2028, 
Bożena Tomaszewska – skarbnik gminy: podobna sytuacja jest z WPF. Zmienił się tylko 

załącznik nr 1, gdzie należało wprowadzić prawidłowe przychody oraz rozpisać dług do końca 
spłaty obligacji. Zmieniły się również objaśnienia – opisane i wypunktowane przychody i 

rozchody. Dług z tytułu zaciągniętych kredytów - 3.690.000 zł, w przypadku emisji obligacji 
łącznie wyniesie – 10.000.000 zł.  

 

Radna Joanna Czerwiak: na jakiej podstawie sporządzany jest plan dochodów na dane lata. Rok 
2017 i 2018 wygląda źle.  Mamy tutaj zaplanowane dochody w kwocie 28.470.000 zł – to jest 

prawie o 6.500.000 zł więcej niż na 2016 rok. 
 

Bożena Tomaszewska – skarbnik gminy: te dochody prognozowane były na bazie roku 2014 i 
2015. Przy prognozie jest stosowana zwyżka.  

 

Wójt: w latach 2015 i 2016 praktycznie nie ma środków unijnych. W latach następnych liczymy 
na dofinansowanie. Np. ścieżka rowerowa za 3.500.000 zł, a dofinansowanie 85%. To co 

planujemy w inwestycjach musi mieć pokrycie również po stronie dochodów. My, jako 
samorządowcy dążymy do tego, aby dofinansowania były nie mniejsze jak 75% (do 85%). 
Mamy sygnały, że mogą być takie dofinansowania. Najgorzej będzie w drogach.  

 

Uchwała otrzymała Nr XI/95/2015, podjęta została jednogłośnie.   
Podczas głosowania obecnych było 14 radnych 

 
 

Ad. 3. Wolne wnioski i zapytania. 
Wójt:  

� Będą zrealizowane drogi, o których mówiłem na sesji. Właściciele sklepów w  Boninie zwrócili 

się do nas o partycypację w kosztach remontu drogi przed budynkiem. Dzisiaj chcielibyśmy 
zrobić drogę w Grzybnicy i w Boninie – wykona to p. Bernacki. Pan Łuczkanin wykona drogi 
w Kretominie (Poziomkowa, Rolna, Malinowa, Południowa), w Cewlinie za klubem oraz 

zakręty na nowym osiedlu oraz drogę w Manowie za p. Miziołkiem. 
 

Jan Prus – Przewodniczący Rady: w związku z protokołem RIO poprosiłem Komisję Budżetu i 
Finansów oraz komisję Rewizyjną o analizę i przekazanie Radzie wniosków.  

 
 
Ad. 4. Zakończenie 
Z uwagi na wyczerpany porządek obrad Przewodniczący Rady Gminy zamknął Obrady XI Sesji Rady 
Gminy Manowo. 

 
Protokołowała: 

Anna Drabik 


